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شماره

صفحه

روزنامه

معاون عمرانی استانداری کردستان با انتقاد از سیستم نمک پاشی، شن 
این  در  که  است  بهتر  کرد:  بیان  استان  سطح  در  جاده ها،  در  ماسه  و 
راستا از تکنولوژی های جایگزین چون سیستم نانو و نظرات دانشگاهیان 

استفاده کرد.
به گفته حبیبی، اگر چه در حوزه راه و رانندگی مسائل کمی و کیفی 
با  که  استان کردستان  در  اولویت  اما  شود،  گرفته  نظر  در  هم  با  باید 
کمبود زیرساخت رو به رو است، باید مسائل کیفی باشد و بعد کمیت 

هم در نظر گرفته شود.
انتقاد از سیستم نمک پاشی، شن و ماسه در جاده ها، در سطح  با   وی 

استان بیان کرد: بهتر است که در این راستا از تکنولوژی های جایگزین 
چون سیستم نانو و نظرات دانشگاهیان استفاده کرد، چرا که این نمک 
مواجه  زیادی  تخریب  با  را  جاده ها  زمستان،  در  ساله  هر  پاشی  شن  و 

می کنند.
معاون عمرانی استانداری کردستان، وضعیت محور سنندج به کامیاران 
را بسیار نگران کننده اعلام کرد و یادآور شد: در استان کردستان که 
در حوزه زیر ساخت بسیار ضعیف است و بیشتر اعتبارات تخصیصی به 
به صورت  این حوزه  اختصاص می یابد، می طلبد که  راه و جاده  بهبود 

ویژه دیده شود.

شهردار شیراز خواستار شد؛

 حمایت دولت از توسعه ناوگان حمل ونقل 
عمومی کلان شهر شیراز

رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت،:

افزایش ۳۰ درصدی مرگ های ناشی 
از آلودگی هوا در کشور

 رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، از افزایش

۳۰ درصدی مرگ و میر ناشی از آلودگی هوا در کشور خبر داد

خواستار  شیراز  کلان شهر  شهردار 
ناوگان  توسعه  در  دولت  حمایت 
حمل ونقل عمومی به منظور کاهش 

ترافیک شد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
شهرداری  اطلاع رسانی  پایگاه  از 
تعدادی  با  شهری  مدیریت  شیراز، 
از نمایندگان و بهره برداران ناوگان 
گفتگو  و  دیدار  عمومی  حمل ونقل 

کرد. 
خرسندی  ابراز  با  شیراز  شهردار   
مردم  نماینده  نسبی  رضایت  از 
در  زرقان  و  شیراز  شهرستان های 
اقدامات  از  اسلامی  شورای  مجلس 
حوزه  در  کلان شهر  این  شهرداری 
حمل ونقل عمومی، اظهار کرد: اگر 
بخواهیم رضایت شهروندان را جلب 
کنیم باید توجه ویژه ای به انتظارات 

به حق داشته باشیم.
درخصوص  جلسه  این  در  وی 
ناوگان  نوسازی  تعداد  افزایش 
سوی  از  تسهیلات  ارائه  و  تاکسی 
آمادگی  اعلام  شیراز  شهرداری 

کرد.  

به  اشاره  با  شیراز  شهردار 
رضایتمندی وزارت کشور در ارائه 
عمومی  حمل ونقل  حوزه  خدمات 
بخش  داد:  ادامه  شیراز،  کلان شهر 
زیادی از این رضایتمندی را مرهون 
با  ناوگان هستیم که  این  رانندگان 
امانتداری  و  صداقت  درستکاری، 

کار را پیش می برند. 
احیای سازمان  اسدی تصریح کرد: 
که  است  موضوعی  تاکسیرانی 
و  شود  محقق  و  دنبال  جد  به  باید 
این  مجلس  در  داریم  درخواست 

موضوع پیگیری ویژه شود.
در  دولت  حمایت  خواستار  وی 
توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی به 

منظور کاهش ترافیک شد.
شهردار شیراز خاطرنشان کرد: باید 
شخصی  و  عمومی  حمل ونقل  در 
نقلیه  وسایل  شدن  برقی  سمت  به 

حرکت کنیم. 
و  محیط زیست  حفظ  به  توجه 
افزایش تعداد ناوگان ون خودرویی 
اشاره  مورد  موضوعات  دیگر  از 

شهردار شیراز در این نشست بود.

مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس خبر داد؛

  برگزاری چهارمین اردوی کتابخوانی 
عشایر فارس امروز در شهرستان خنج 

عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
از برگزاری چهارمین اردوی  فارس 
روز  در  فارس  عشایر  کتابخوانی 
سوم دی ماه در منطقه عشایری چاه 

کاظمی شهرستان خنج خبر داد.
 به گزارش روزنامه طلوع به نقل از 
روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
محمدحسین  فارس،  استان  عمومی 
برگزاری  درخصوص  فیروزی، 
کتاب  خدماتی  و  فرهنگی  رویداد 
چهارمین  گفت:  عشایر،  به  رسانی 
به  عشایر  کتابخوانی  اردوی  برنامه 
میزبانی ایل نشینان منطقه چاه کاظمی 
خواهد  برگزار  خنج   شهرستان 

شد.
اردوی  کرد:  عنوان  فیروزی 
سوم  یکشنبه  روز  عشایر  کتابخوانی 
برگزاری  شد؛  خواهد  اجرا  دی ماه 
برنامه های ترویجی و فرهنگی کتاب 
برگزاری  کتاب،،  اهدای  محور، 
گویی،  قصه  خوانی،  جمع  مسابقه، 
آموزشی،  و  مهارتی  کلاس های 
و...  کاردستی  محلی،  بازی های 
رویداد  این  برنامه های  جمله  از 
مناطق  در  کتابخوانی  روزه  یک 

عشایرنشین است.
را  برنامه  این  اجرای  از  هدف  وی 
تسهیل  و  فرهنگی  عدالت  توسعه 
کتاب  به  عشایر  جامعه  دسترسی 
و  کرد  توصیف  اطلاعاتی  منابع  و 
طرح  این  پیشین  نشست  سه  گفت: 
با استقبال گسترده مردم عشایرنشین 
همراه بود. نخستین رویداد این طرح 
عشایری  منطقه  در  شهریورماه  یکم 
دومین  آباده،  شیرین  و  خسرو 
منطقه  در  شهریورماه   29 برنامه 
اقلید  شهرستان  بزن  گردنه  عشایری 
و سومین نشست آن 20 آبان ماه در 
شهرستان  منگرگ  عشایری  منطقه 

فیروزآباد اجرا شد.
برنامه ریزی ها  اینکه  بیان  با  فیروزی 
اردوی  طرح  که  است  این  بر 
در  سال  پایان  تا  عشایر  کتابخوانی 
جامعه  که  فارس  شهرستان های 
اضافه  شود،  اجرا  دارند،  عشایری 
به  عشایر  کتابخوانی  اردوی  کرد: 
همت اداره کل کتابخانه های عمومی 
از  جمعی  و  می شود  برگزار  فارس 
دستگاه های استانی در برگزاری این 

رویداد مشارکت خواهند داشت.

و  محیط  سلامت  مرکز  رئیس 
افزایش  از  بهداشت،  وزارت  کار 
از  ناشی  میر  و  مرگ  درصدی   ۳0

آلودگی هوا در کشور خبر داد.
جعفر  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
تخصصی  نشست  در  جندقی، 
پیش نویس  گفت:  محیط  بهداشت 
آماده  محیط  بهداشت  جامع  قانون 
علوم  فرهنگستان  از  ما  و  است 
و  مختلف  انجمن های  پزشکی، 
زمینه  این  در  می خواهیم  دانشگاه ها 
قانون  یک  که  کنند  کمک  ما  به 
جامع بنویسیم و این موضوع دست 
می گذارد  باز  حاکمیت  در  را  ما 
بتوانیم در آینده ای نزدیک، در  که 
گری  مطالبه  محیط  بهداشت  زمینه 

داشته باشیم.
هوا  آلودگی  قانون  در  افزود:  وی 
وزارت  عهده  به  تکلیف  چهار 
بهداشت گذاشته شده که به تکالیف 
از  یکی  است.  کرده  عمل  خود 
در  هوا  تکالیف رصد وضعیت  این 

بررسی ها  و  است  آلوده  شهرهای 
و  مرگ   ۱۴00 سال  از  داد  نشان 
ایران  در  هوا  آلودگی  از  ناشی  میر 
درصد   ۳0 از  بیش   ۱۴0۱ سال  تا 
افزایش داشته که این وضعیت بسیار 

نامناسب است.
در  بهداشت  وزارت  گفت:  جندقی 
کنار سازمان محیط زیست و سازمان 
دامپزشکی، تنها نهادهای نظارتی بر 
کشور  بهداشتی  شاخص های  روی 
هستند که قدرت پیگیری و نظارت 
بر تخلفات احتمالی را به طور کامل 
اعلام  موجود،  قوانین  گرچه  دارند، 
جرم را علیه نهادهای آسیب رسان به 
فراهم  بهداشت محیط در حد کافی 

نمی آورد.
وی خاطر نشان کرد: بهداشت محیط 
بر روی هوا، آب و غذا نظارت دارد 
اخیر  زیست  محیط  اجلاس  در  و 
هوا  آلودگی  برای  که  بودیم  شاهد 
جهانی  سطح  در  برنامه هایی  چه 

مطرح شده است.

ذوالنوری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی: 

ایران آماده است معلم تاریخ و جغرافیا 
به روسیه اعزام کند

اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  نایب 
تعدادی  دارد  آمادگی  ایران  گفت: 
معلم تاریخ و جغرافیا برای آموزش 
روس ها به روسیه اعزام کند تا برای 
جلسات بعدی، حکام عرب هر انشای 

غلطی را به خورد آنان ندهند.
مجتبی ذوالنوری نایب رئیس مجلس 
یازدهم در واکنش به بخشی از بیانیه 
همکاری  مجمع  نشست  ششمین 
عرب و روسیه گفت: ایران آمادگی 
جغرافیا  و  تاریخ  معلم  تعدادی  دارد 
روسیه  به  روس ها  آموزش  برای 
اطلاعات آن ها  اعزام کند که سطح 
منطقه  و  ایران  تاریخ  به  نسبت 
بعدی،  برای جلسات  تا  تقویت شده 
به  را  غلطی  انشای  هر  عرب  حکام 

خورد آنان ندهند.
از  بخش هایی  ایسنا  گزارش  به 
گفت و گوی ذوالنوری را در ادامه 

می خوانید:

اگر حکام عرب سر سوزنی غیرت، 
دارند،  ملی  عرق  و  شرف  شجاعت، 
اسلامی  عربی  صددرصد  سرزمین 
و  کنند  حفظ  را  فلسطین  و  غزه 
کودک  و  زن  نجات  برای  قدمی 
رژیم  تهاجمات  از  ناموس شان  و 

صهیونیستی بردارند.
را  طمع شان  چشم  عرب  حکام 
ایرانی  همیشه  گانه  سه  جزایر  از 
مردان  غیور  خدنگ  چون  بردارند، 
ایرانی هر چشم طمعی را کور خواهد 
از سرنوشت  است  کرد؛ پس خوب 
هم  خودشان  بگیرند؛  عبرت  صدام 
مدعی  حکام  همه  اگر  که  می دانند 
با یک  جزایر سه گانه را وزن کنند 
لنگه پوتین صدام هم برابری ندارند.

به حرم  راه های دسترسی  این موضوع که  بر  با تصریح  شهردار شیراز 
حضرت احمد بن موسی-شاهچراغ )ع(  باید هرچه سریعتر نهایی شود، 

گفت: تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت )ع(  در دست اقدام است.
شیراز،  اطلاع رسانی شهرداری  پایگاه  نقل  به  طلوع  به گزارش روزنامه 
حضرت  حرم  تولیت  با  مشترک  جلسه ای  در  اسدی  محمدحسن 
شاهچراغ )ع( گزارشی از اقدامات و فعالیت های عمرانی شهرداری شیراز 

ارائه کرد.
وی با اشاره به تلاش شبانه روزی کارکنان شهرداری شیراز در حوزه های 
مختلف، افزود: خوشبختانه هیچ پروژه تعطیل و نیمه تعطیل در شهرداری 

این کلان شهر نداریم.
شهردار شیراز با تأکید بر اینکه هدف ما خدمت به مردم است، عنوان 
کرد: همه دستگاه ها به ویژه شهرداری ماهیت خود را با خدمت رسانی 

به مردم بدست می آورند.
اسدی همچنین عنوان کرد: با جهش آسفالت در تلاشیم که هیچ خیابان 

و کوچه خاکی در شیراز تا یک و نیم ساله آینده نداشته باشیم.
در  خوبی  بسیار  اقدامات  شیراز  شهرداری  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
موضوع امیدآفرینی به مناسبت دهه فجر در دستور کار دارد، افزود: حجم 

کار عمرانی در شهرداری شیراز بی سابقه است.
شهر  اسلامی  شورای  پژوهش های  مرکز  در  داد:  ادامه  شیراز  شهردار 

شیراز نیز سند سومین حرم اهل بیت )ع(  در حال تدوین است.
اسدی همچنین از کسب موفقیت های مختلف توسط شهرداری شیراز در 
به عنوان  این کلان شهر  از شهرداری  تقدیر  از جمله  مختلف  حوزه های 

شهرداری برتر در سطح ملی به مناسبت هفته حمل ونقل، خبر داد.

وی افزود: در جهش عمرانی نیز در حوزه های مختلف ورود کردیم.
این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز همچنین با تأکید بر این موضوع 
به عنوان یک مرکز  اطراف حرم حضرت شاهچراغ )ع(   که وضعیت 
گردشگری مذهبی باید بهتر و بهسازی شود، گفت: روش های قانونی 
بازنگری  و  اصلاح  فرسوده  بافت  بهسازی  راستای  در  باید  سختگیرانه 

شود.
شهردار شیراز همچنین با تصریح بر این موضوع که راه های دسترسی به 
حرم مطهر باید هرچه سریعتر نهایی شود، گفت: تهیه سند جامع سومین 

حرم اهل بیت )ع(  نیز در دست اقدام است.
میز  مردمی،  مطالبات  به  پاسخگویی  راستای  در  کرد:  عنوان  اسدی 
و   ۱۳۷ شهرداری،  مختلف  حوزه های  و  مساجد  نمازجمعه،  در  خدمت 
ملاقات های مردمی به صورت هفتگی پیش بینی شده تا مردم درخواست 

و مشکلاتشان را به گوش مسئولین برسانند.
این  در  شیراز  معاونین شهرداری  و  قائم مقام شهردار  بنابراین گزارش، 

جلسه به ارائه گزارشی از اقدامات حوزه های متبوع پرداختند.

شهردار شیراز مطرح کرد؛

 بهسازی وضعیت اطراف حرم حضرت احمد بن موسی شاهچراغ )ع(

سخنگوی شهرداری شیراز  اعلام کرد؛

آسفالت بیش از ۲۲۰۰۰ مترمربع معابر 
طی بیستمین هفته در شیراز

بابیان  شیراز  شهرداری  سخنگوی 
یازدهمین  در  آسفالت  اجرای  اینکه 
کلان شهر  عمرانی  جهش  مرحله 
شیراز از ۱۶ مردادماه آغازشده است، 
 22 بیستمین،  هفته  طول  در  گفت: 
هزار و ۴۸۸ مترمربع معابر مناطق این 
کلان شهر به میزان 2 هزار و ۸۱۱ تن 

آسفالت شده است.
از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
اطلاع رسانی شهرداری شیراز،  پایگاه 
آسفالت  درخصوص  جاویدی  رضا 
معابر سطح شهر اظهار کرد: یازدهمین 
کلان شهر  عمرانی  جهش  از  گام 
شیراز که از روز دوشنبه ۱۶ مردادماه 
آسفالت  مترمربع  میلیون   ۶ با  جاری 
بالغ بر ۱000 و 200 میلیارد  و اعتبار 
دوساله  برنامه  تومان شروع شده، طی 
شهرداری  سخنگوی  می شود.  انجام 
آسفالت  میزان  اعلام  با  شیراز 
انجام شده در هفته بیستمین از جهش 
عمرانی اعلام کرد: در هفته گذشته، 
22 هزار و ۴۸۸ مترمربع معابر مناطق 
این کلان شهر به میزان 2 هزار و ۸۱۱ 

تن آسفالت شده است.
جزئیات  تفکیک  به  ادامه  در  وی 
لکه گیری،  که  معابری  مساحت  و 

آسفالت  معابر  در  آسفالت  روکش 
معابر  در  آسفالت  روکش  و  قدیمی 
گفت:  و  پرداخت  شده،  زیرسازی 
لکه گیری آسفالت در سطوح مناطق 

۱، 2، ۴، ۵، ۸ صورت گرفته است.
مدیریت  ارتباطات  حوزه  مقام  این 
روکش  کرد:  بیان  شیراز  شهری 
قدیمی  آسفالت  معابر  در  آسفالت 
 ،۷ منطقه  در  دوران  شهید  بولوار  در 
فرعی های ستایش و خیابان علوی در 

منطقه ۱0 انجام گرفته است.
زیرسازی  معابر  در  آسفالت  روکش 
سردار  بزرگراه  در  )خاکی(  شده 
شهید سلیمانی از پروژه های معاونت 
فنی و عمرانی و بزرگراه سردار شهید 
استوار از پروژه های سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
سخنگوی  که  انجام شده  نیز  شیراز 

شهرداری شیراز به آن اشاره کرد.
هفته   20 طی  گفت:  جاویدی 
آسفالت،  جهش  آغاز  از  سپری شده 
عمرانی  جهش  گام  یازدهمین  در 
هزار   9۱۵ تاکنون  شیراز،  کلان شهر 
این  مناطق  معابر  از  مترمربع   ۱۵9 و 
کلان شهر با میزان ۱۱۴ هزار و ۷2۵ 

تن آسفالت انجام  گرفته است.

مالکی عضو کمیسیون امنیت ملی:

ملت ایران انتظار احضار سفیر روسیه را دارند

موضع  تکرار  درباره  ایلنا،  خبرنگار  با  در گفت وگو  مالکی  فداحسین 
خصلت  گفت:  کشورمان  سه گانه  جزایر  درخصوص  روسیه  اخیر 
تاریخ هم نشان داده شده است که آن ها هم  روس ها همین است در 
منافع  بر اساس  باید  منافع خودشان حرکت می کنند، ما هم  بر اساس 

خودمان حرکت کنیم. 
این عضو کمیسیون سیاست خارجی و امنیت داخلی یادآور شد: تاریخ 
نشان داده روس ها هرجایی که لازم باشد پشت ایران را خالی می کنند 
ما هم با روس ها روابط راهبردی داریم ولی این که همه تخم مرغ ها را 

در سبد روس ها بگذاریم کار درستی نیست.
وی با بیان اینکه باید بسیار مراقب باشیم و این گونه حرکت ها را ما 
سر برجام هم از روسیه مشاهده کرده ایم و حالا در موضوعات دیگر 
این اتفاق افتاده است، اظهار داشت: البته روس ها بعداً خودشان متوجه 
کارشان شدند و باز حمایت شان را از ایران در مقاطع مختلف نشان دادند 
اما این که خواسته باشند به خاطر یک منافع جزئی به کشورهای حوزه 
خلیج امتیاز دهند و چراغ سبز در مورد جزایر سه گانه که جز لاینفک 
ایران است نشان دهند، یک خطای سیاسی و شاید  جمهوری اسلامی 
منطقه  در  را  حامی خودشان  مهم ترین  زیرا  باشد  راهبردی شان  خطای 

دلسرد می کنند و باید به این مسئله توجه باشند.
مالکی یادآور شد: این بار اولی هم نیست که حکام حوزه خلیج فارس 
چنین تصمیماتی می گیرند، ما کار خودمان را انجام می دهیم دست مان 
پر است و از یک وجب از خاک جزایرمان چشم پوشی و عقب نشینی 
قواره  و  قد  آن  در  هم  فارس  خلیج  حوزه  کشورهای  کرد.  نخواهیم 

نیستند که بخواهند غیر از این بیانیه های سیاسی حرکت دیگری انجام 
دهند، چراکه آن ها می دانند ایران با تمام قدرت حافظ منطقه و خلیج 
آقای  امیدواریم  است  همین  روس ها  از  هم  ما  گلایه  و  است  فارس 
چنین  که  کنند  تفهیم  دارند  روس ها  از  که  شناختی  با  امیرعبداللهیان 

خطای راهبری انجام ندهند. 
خلیج  حاشیه  کشورهای  بیانیه  از  حمایت  از  پس  این که  درباره  وی 
فارس درخصوص جزایر سه گانه موضع وزارت خارجه مورد انتقاد قرار 
گرفت و مطرح شد در موارد مشابه سفیر کشور خاطی احضار می شود 
اما در این مورد تاکنون این اتفاق نیفتاده است، گفت: این موضع گیری 
)من  هم  ایران  ملت  گیرد  انجام  خارجه  وزیر  آقای  خود  توسط  باید 
شنیدم( ناراحت هستند و انتظار دارند سفیر روسیه احضار شود، اولین 
خواسته ملت این است که سفیر احضار شود تا مراتب اعتراض شدید 

ما ابلاغ شود.

رئیس کمیته حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر 

شیراز خواستار شد؛

اهتمام ویژه مجلس به حوزه تولید 
خودرو برقی

ترافیک  و  حمل ونقل  کمیته  رئیس 
اسلامی شهر شیراز خواستار  شورای 
تولید  حوزه  به  مجلس  ویژه  اهتمام 

خودرو برقی شد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
شهرداری  اطلاع رسانی  پایگاه  از 
تعدادی  با  شهری  مدیریت  شیراز، 
ناوگان  بهره برداران  نمایندگان و  از 
گفتگو  و  دیدار  عمومی  حمل ونقل 

کرد.
حمل ونقل،  کمیسیون  نایب رئیس 
اسلامی  شورای  عمران  و  ترافیک 
شهر شیراز در این جلسه اظهار کرد: 
بر اساس  با پایش صورت گرفته و 
این کلان شهر  اعلام وزارت کشور، 
در حوزه حمل ونقل عمومی در سطح 
این  و  است  سرآمد  کشور  کلان 
اقدام نتیجه همدلی و مشارکت بدنه 
اجرایی مدیریت شهری و شهروندان 

است. 
امروز  افزود:  کیانی رحیمی  مصطفی 
شاهد هستیم که آرامش لازم بر آن 
حاکم است که موجب احترام افزایی 

برای شهر شیراز شده است. 
گذشته  یکسال  طی  داد:  ادامه  وی 
سطح  در  خوبی  بسیار  اتفاقات 

کلان مقیاس در حوزه حمل ونقل رقم 
خورده است.

ترافیک  و  حمل ونقل  کمیته  رئیس 
اضافه  شیراز  شهر  اسلامی  شورای 
که  پیشرفتی  و  سرعت  این  کرد: 
تراز  با  شهری  مدیریت  سوی  از 
باید  است  انجام  حال  در  بالایی 
همچنان ادامه داشته باشد و در حوزه 
نوسازی تاکسی، اتوبوس، مینی بوس 
و میدل بأس در دستور کار باشد تا 
منحصربه فرد بودن در حوزه صیانت 
را  حوزه ونقل  در  محیط زیست  از 

شاهد باشیم. 
کیانی رحیمی خواستار اهتمام مجلس 
و  برقی  خودرو  تولید  حوزه  به  تا 
تخصیص ناوگان به حوزه حمل ونقل 
کمیسیون  نایب رئیس  شد.  
حمل ونقل، ترافیک و عمران شورای 
بیان  همچنین  شیراز  شهر  اسلامی 
سازمان  احیای  و  تفکیک  کرد: 
تاکسیرانی درخواست مکرری است 
که از سوی رانندگان ناوگان تاکسی 
این  و  است  مطرح  همواره  شیراز 
میان  بیشتر  هم افزایی  به  نیاز  اقدام 
نمایندگان دارد تا بتوانیم از این مهم 

بهره مند شویم.

به  که  قرآنی  تذهیب  و  اسلامی  معماری  راوی  »داریک«  مستند 
کارگردانی علی غمخواری در صداوسیمای فارس تولید شده است برای 

نخستین بار در جشنواره سینماحقیقت روی پرده نقره ای رفت.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی صداوسیمای فارس، 
علی غمخواری تهیه کننده، کارگردان و مستندساز شبکه فارس درباره 
ساخت مستند جدیدش با نام »داریک« گفت: این مستند داستان طلا در 
هنر ایران زمین است. نخستین نشانه های استفاده طلا در چشم مصنوعی 
زن شهر سوخته سیستان بوده تا نقوش شگفت جام طلای مارلیک در 
و  هخامنشی  دوره  شاخص  آثار  در  طلا  ادامه  در  و  غربی  آذربایجان 
ساسانی دیده شده و بعد از آن هم در دوران اسلامی که ظهور آن در 
معماری اماکن مذهبی و هنرهایی همچون کتابت قرآن کریم، تذهیب 

و نگارگری بوده است.
وی افزود: در مستند »داریک« تلاش شده است تا این سوژه ارزشمند 
هیبرید  مستندهای  ساختار  در  امروز  مستندسازیِ  نوین  بیان های  با  را 
کند.غمخواری  روایت  مخاطب  برای  مختلف(  بیانی  شیوه های  )تلفیق 
شهر  شرق  از  است.  داشته  زیادی  لوکیشین های  مستند  این  داد:  ادامه 
سوخته سیستان گرفته تا آذربایجان غربی و تپه مارلیک در استان فارس 

که لوکیشن هایی متنوع هستند. 
این مستندساز شبکه فارس تصریح کرد: امروزه نگاهی در جامعه شکل 

گرفته است که صرفاً طلا را به عنوان کالای سرمایه ای تلقی می کنند 
اما ارزش ذاتی طلا به عنوان ابزاری مهم برای بیان عواطف انسانی که 
در طول تاریخ هنر ایران، به زیبایی ظهور یافته، به فراموشی سپرده شده 
خلاق  ذهن  هنرمندانه  تلقی  تا  می کند  تلاش  »داریک«  مستند  است. 

ایرانیان از طلا را در طول تاریخ یادآور شود.
این کارگردان اضافه کرد: گویندگی مستند تاریخی »داریک« که در 
شبکه فارس و به سفارش معاونت امور استان های صداوسیما به مدت دو 
سال تولید شده است را رامین کاملی و شراره حضرتی بر عهده دارند و 

حسین خداداد بیگی مدیر دوبلاژ آن است.
از  ارسالی  اثر  بین ششصد  از  مستند داریک در جشنواره سینماحقیقت 

۱20 کشور جهان، انتخاب شده است.
این مستند شبکه فارس، از 2۷ آذر تا 2 دی ماه همراه با جلسات نقد و 

بررسی در سینما چارسو تهران روی پرده رفت.
کارگردان:  و  نویسنده  پژوهش،  تهیه،  شامل  »داریک«  مستند  عوامل 
سیدعلی غمخواری، تصویربرداران: فرید هاشم زاده، حسین سلطانی پور، 
صداگذاری:  و  صدابرداری  هاشمی،  محمدامین  حیدری،  احمدعلی 
کاوه  گرافیک:  مشاور  رضایی،  اکبر  تدوین:  جهاندیده،  کیکاوس 
در  دهقانی  پیمان  توسط  مستند  این  بعدی  دو  انیمیشن های  و  سیستانی 

واحد پویانمایی شبکه فارس تولید شده است.

به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، سید احمدرضا علائی 
نمایشگاه های  سهامی  شرکت  واگذاری  خبر  به  واکنش  در  طباطبائی 
بین المللی جمهوری اسلامی ایران، اظهار کرد: هرگونه واگذاری حوزه 
اجرایی نمایشگاه بین المللی می بایست با طی فرایندهای قانونی موجود و 

البته با اهلیت سنجی دقیق متقاضیان انجام شود.
پایتخت  عنوان  به  تهران  بین المللی  نمایشگاه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
حاکمیتی  ظرفیت های  و  زیرساخت ها  مهم ترین  از  کشور  نمایشگاهی 
پیشرفت بخش های صنعتی، معدنی و تجاری است،  در مسیر توسعه و 
ظرفیت  این  اجرایی  حوزه  مدیریت  فضای  در  تغییر  هرگونه  افزود: 
بهره گیری  دقیق،  شناسی  با آسیب  می بایست  اقتصادی کشور  بی بدیل 
از نظرات و دیدگاه های فعالان اقتصادی و البته با ملاحظه و پیش بینی 
تمامی تبعات احتمالی باشد.علائی طباطبائی به ارسال نامه وزیر صمت 
سهامی  شرکت  خروج  ضرورت  درخصوص  اقتصاد  وزیر  به  خطاب 

نمایشگاه های بین المللی جمهوری اسلامی ایران از دستور کار واگذاری 
اشاره و اظهار داشت: در مهرماه سال گذشته نیز وزیر صنعت، معدن و 
تجارت وقت طی مکاتبه ای با وزیر اقتصاد به مصادیق متعدد عملکردی 
شرکت سهامی نمایشگاه ها جمهوری اسلامی ایران که کارکرد مستقیم 
حاکمیتی دارند، اشاره کرد و به استناد آنها 2 درخواست به رییس هیئت 
نمایشگاه های جمهوری  مدیرعامل شرکت سهامی  داد.  واگذاری  عالی 
اسلامی ایران بیان کرد: درخواست اول خروج از فهرست واگذاری و 
درخواست دوم واگذاری با حفظ سهم بازار دولت موضوع تبصره ۱ ماده 

۳ قانون اجرای سیاست های اصل ۴۴ بود.
و  سوابق  دقیق  بررسی  همچنین  و  متقاضیان  اهلیت  کرد:  تصریح  وی 
است  انکارناپذیر  و  مهم  امری  نیز  نمایشگاهی  در حوزه های  تجربیات 
که در تمامی فرایندهای واگذاری می بایست مورد توجه و تمرکز قرار 

بگیرد.

تحلیل این خبر  را در صفحه اول 
بخوانید


